
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 26. oktober 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 27
I orienteringen om behandlingen af ansøgninger om dansk statsborgerskab ved naturali-
sation i 2. kvartal 2023, jf. IFU alm. del - bilag 196 (folketingsåret 2022-23, 2. samling) 
fremgår det, at Indfødsretskontoret har indlånt flere medarbejdere i år. Hvis man sam-
menligner orientering om sagsbehandling i 2019 med den seneste orientering, kan man 
se, at Indfødsretskontoret i 2019 i gennemsnit har afsluttet omkring 600 sager om måne-
den, mens det i 2023 har været omkring 450. Hvordan forklares denne reduktion i output, 
og mener ministeren, at det er rimeligt, at Indfødsretskontoret har 2.669 verserende sager 
indgivet i 2021, hvor sagsbehandlingstiden for det lovforberedende arbejde i mange 
tilfælde er over to år nu?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Helene Liliendahl Brydensholt (ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på helene.brydensholt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Mikkel Bjørn
formand
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